

DJW Arbeitsgruppe „Finance“ am 4. Oktober 2013 in Tokyo gegründet

Am 4. Oktober 2013 wurde nach langer Vorbereitung die DJW Arbeitsgruppe „Finance“ unter der Leitung von Peter Babucke, Vice President New Listings, Japan Exchange Group, im historischen Gebäude der Tokyo Stock Exchange offiziell gegründet.

Die zahlreichen Teilnehmer des ersten Treffens bestanden hauptsächlich aus C-Level Executives zumeist deutscher und japanischer Finanzunternehmen aus den Bereichen Börse, Brokerage, Versicherung, Banking und Asset Management. Das Treffen wurde mit einem Rundgang durch das historische Museum und die Galerie der Börse, sowie Grußworten von Yasuyuki Konuma, Executive Officer, Tokyo Stock Exchange und Head of Listings und Mitsuyuki Kobayashi, DJW Representative in Japan eröffnet. Anschliessend begann mit dem Vortrag „Abenomics – Changes in the Japanese Financial Landscape, IPOs in Japan and International Listing Facilitation at the Japan Exchange Group“ von Peter Babucke, Koordinator der DJW Arbeitsgruppe „Finance“, das eigentliche Gründungstreffen. Nach einer abschliessenden Q&A-Session, wurden die ständigen Teilnehmer der Arbeitsgruppe festgestellt. Diese besteht zur Zeit aus Vertretern von mehreren Firmen, unter anderem Nippon Steel Kowa Real Estate Co., Ltd., Nippon Life Insurance Company, NRW Japan K.K., G&S Japan K.K., Bosch Rexroth Japan, etc. Weitere potentielle ständige Mitglieder sind: Deutsche Securities Inc., Nomura Trust and Banking Corporation, Bank of Tokyo-Mitsubishi UFJ.

Die Arbeitsgruppe sieht sich als Informationsplattform professioneller Finanzmarktteilnehmer mit Bezug zum japanischen und deutschen Finanzmarkt und als Expertenpool für Finanzmarktexpertise in allen Bereichen der deutsch-japanischen Zusammenarbeit in diesem Sektor.

Es ist geplant, daß sich die Arbeitsgruppe zwei bis drei Mal pro Jahr auf Rotationsbasis bei einem der ständigen Mitglieder trifft, um aktuelle Themen aus dem Finanzbereich zu erörtern und auf Anfragen von DJW Mitgliedern zum japanischen beziehungsweise deutschen Finanzmarkt zu reagieren.

Tokyo, den 16. Oktober 2013

Peter Babucke
Coordinator of the „Finance“ working group within DJW

“Finance” working group within DJW officially founded in Tokyo on October 4th, 2013

The “Finance” working group within DJW was officially founded on the compounds of the Tokyo Stock Exchange on October 4th, 2013 under the leadership of Peter Babucke, Vice President New Listings, Japan Exchange Group after several months of thorough preparation.

The numerous participants of the inaugural meeting consisted mainly of C-level executives of mainly Japanese and German financial entities, comprising exchange, brokerage, insurance, banking and asset management businesses. The meeting started with a guided tour through the historical halls of the Tokyo Stock Exchange as well as greeting notes by Mr. Yasuyuki Konuma, Executive Officer and Head of the Listings Department, Tokyo Stock Exchange and Mr. Mitsuyuki Kobayashi, DJW Representative in Japan. Ensuing, the actual meeting was conducted with a presentation by Peter Babucke, Coordinator of “Finance” working group within DJW, entitled “Abenomics – Changes in the Japanese Financial Landscape, IPOs in Japan and International Listing Facilitation at the Japan Exchange Group”. Currently, the working group comprises several standing members of Japanese and German entities within the financial industry, such as Nippon Steel Kowa Real Estate Co., Ltd., Nippon Life Insurance Company, NRW Japan K.K., G&S Japan K.K., Bosch Rexroth Japan, etc. Further potential members comprise of Deutsche Securities Inc., Nomura Trust and Banking Corporation, Bank of Tokyo-Mitsubishi UFJ.

The working group regards itself as information platform embracing professional participants of the Japanese and German financial industry and as an expert pool for financial market expertise encompassing all areas of Japanese-German cooperation in this sector.

The working group intends to meet on a rotation basis two to three times annually at the premises of one of the standing members of the working group to discuss contemporary issues of the financial market in Japan and Germany and respond to expertise requests by DJW members hereto.

Tokyo, 16 October 2013

Peter Babucke
Coordinator of the “Finance” working group within DJW